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 מתן תורה וקבלת התורה

באמרתו כי חג השבועות נקרא "זמן מתן תורתנו"  -של נתינה וקבלה   –הרבי מקוצק הגדיר כפילות זו 

לפי  כל אדם מישראל מקבל אותה –משום שבאותו יום ניתנה התורה לישראל. ואילו קבלת התורה 

פעמי לא רק משום שהוא התרחש פעם אחת -מתן תורה הוא אירוע חד דרכו ובזמן שהוא חפץ בכך...

שאדם אכן יכול ומסוגל לקבל דברים מעבר לתחום האין סופי אינה בלבד, אלא גם משום שההודעה 

קבלת התורה הוא מהלך ממושך מאד... כל עוד יש לבני האדם  -טעונה הוכחה נוספת.... )לעומת זאת( 

בחירה חופשית, תוסיף שאלת  קבלת התורה להיות בעייתו של כל דור ושל כל פרט ופרט בתוכו. קבלת 

 רחשת והולכת, כתהליך שאין לו סוף.התורה... עדיין היא מת

 258 – 257על פי הרב עדין שטיינזלץ,  חיי שנה, עמ' 
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   י מ י   ה ח ו ל        במדבר פרשתשבת 

   זמן תפילין /טלית 19:24 הדלקת נרות

 06:00 שחרית א' 14:00 מנחה            

 06:45  שחרית ב'  19:34  -מנחה, קבלת שבת וערבית  

בימים  )בבית הספר(שחרית ג'  06:45  שחרית א'
 08:00 א', ב', ה'

 סוף זמן ק"ש 08:00  שחרית ע"מ

 19:35 מנחה וערבית 08:30  שחרית ב'

 שקיעה  פורגס ויסלר להה  –פרשת שבוע 

 20:10 ערבית 13:30       א'מנחה  

 21:00 ערבית )בשקד ג'( 14:00 מנחה )בבית שנון(

   17:15 אילה רביתהילים  בבית 

 לימוד הורים וילדים 
   17:10 פרקי אבות 

   17:30 מנחה ע"מ

   17:40 מנחה ב'

 18:00 שיעור בפרקי אבות
  

 20:26 צאת השבת
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 בין קדושת הר הבית לקדושת הר סיני: תן תורהעל יום ירושלים וחג מ

שני הרים עומדים זמן מתן תורתנו.  –שבת במדבר נמצאת בתווך בין כ"ח באייר, יום חגה של ירושלים לחג השבועות 

המקום בו נערך מעמד  –הלב של ירושלים )'הר הבית בידינו'!(, והר סיני  –במרכזם של שני ימים אלו. הר המוריה 

 קבלת התורה ביום החמישים ליציאה ממצרים.

סמיכות המועדים מזמינה לערוך השוואה בין שני ההרים, וליתר דיוק בין שתי הקדושות שלהם. קדושת הר הבית 

ימת גם היום. אפילו בזמן שעם ישראל יצא לגלות בבל וקדושת הארץ עברה חלפה, קדושת המקדש וירושלים לא קי

 נעלמה. כך מדגיש ומסביר הרמב"ם בהלכות בית הבחירה )פרק ו הלכה טז(:

ולמה אני אומר במקדש וירושלים 'קדושה ראשונה קדשה לעתיד לבוא', ובקדושת 

ומעשרות וכיוצא בהן 'לא קדשה לעתיד לבוא'? לפי שאר ארץ ישראל לענין שביעית 

, והרי הוא אומר מפני השכינה ושכינה אינה בטלהשקדושת המקדש וירושלים 

 'והשמותי את מקדשיכם' ואמרו חכמים אף על פי ששוממין בקדושתן הן עומדים...

כתובים במפורש בפסוקי  בעוד קדושת הר הבית קיימת גם כיום, קדושת הר סיני פרחה עם סיום המעמד. הדברים

מתן תורה שנקרא בבוקר חג השבועות. הקב"ה עומד לרדת על ההר, לכן יש חובה לגדר אותו והגישה אליו נאסרה 

בֵל'(  מְשֹׁךְ הַיֹׁ מתפוגגת הקדושה, והוא חוזר להיות עוד הר כמו שאר ההרים  –לחלוטין, אבל מיד עם סיום המעמד )'בִּ

 יג(:-)שמות פרק יט פס' יב

ר מוֹת וְ  הָּ גֵעַ בָּ ל הַנֹׁ צֵהוּ כָּ עַ בְקָּ ר וּנְגֹׁ הָּ כֶם עֲלוֹת בָּ מְרוּ לָּ שָּ יב לֵאמֹׁר הִּ בִּ ם סָּ עָּ גְבַלְתָּ אֶת הָּ הִּ

מְשֹׁךְ  חְיֶה בִּ ֹׁא יִּ יש ל ם אִּ ה אִּ ם בְהֵמָּ יָּרֶה אִּ רֹׁה יִּ קֵל אוֹ יָּ סָּ קוֹל יִּ י סָּ גַע בוֹ יָּד כִּ ֹׁא תִּ ת: ל יוּמָּ

ה יַעֲלוּ בָּ  ר:הַיֹׁבֵל הֵמָּ  הָּ

 מהו פשר השינוי בין שני ההרים?

נוכל למצוא תופעה  –כשבוחנים את חג השבועות לא רק במימד המקום )הר סיני(, אלא גם במימד הזמן )תאריך( 

ד לַחֹׁדֶש';  י בְאֶחָּ יעִּ דומה. בניגוד לכל החגים בהם נוקבת התורה תאריך מדויק לקיומו של החג )למשל 'בַחֹׁדֶש הַשְבִּ

שָּ  י'(, לחג השבועות אין תאריך. הוא נח'בַחֲמִּ יעִּ ר יוֹם לַחֹׁדֶש הַשְבִּ שָּ ג ביום החמישים לספירת העומר. אכן, בלוח וה עָּ

ו' בסיון, אבל בתקופות בהם היו מקדשים את החודש על פי ראיית העדים חג השבועות -ג תמיד בוהשנה שלנו הוא נח

ך בו ניתנה התורה לא כתוב בתורה במפורש, עדות לכך היא ז' בסיון. גם התארי-ה' או ב-היה נחגג לפעמים ב

ז' בסיון. יש משהו ארעי בחג -ו' בסיון או ב-פ"ז( אם התורה ניתנה ב-מחלוקתם של חכמי ישראל )בבלי שבת דף פ"ו

 השבועות שלא מתקבע, לא במקום מסוים ולא בזמן מסוים.

 שו 'כלי יקר' )ויקרא כג, טז(:כמה מאירים הם דבריו של רבי שלמה אפרים מלונטשיץ בפירו

לפי שצריך האדם שיהיה דומה לו בכל יום על מתן תורה לא רצה ה' להגביל יום ידוע 

... על כן דין הוא שיהיה דומה ויום מכל ימות השנה כאילו באותו יום קיבלה מהר סיני

אליו בכל יום כאילו היום קיבלה מהר סיני ואם כן כל יום הוא מתן תורה אצל ההוגים 

בה על כן אין ראוי להגביל יום ידוע לנתינתה, ועל כן אמרו חז"ל )ספרי ואתחנן ו ו( 

'שיהיו דברי תורה חדשים עליך' ולא כדבר הישן שלבו של אדם קץ בו שהרי באמת 

 ...ועל כן אין יום נתינתה מבואר בתורהתה מוצא בה דבר חידוש בכל יום ויום, א

נקיבת תאריך מדויק לחג השבועות היה בה כדי לשדר מסר מוטעה כאילו התורה שייכת ליום אחד מסוים בשנה 

ה שייכת ורק בו יש למקד את לימוד התורה שלנו. בהעלימם את יום נתינת התורה רומזים לנו הפסוקים שהיא אינ

יום! הסבר זה עולה יפה גם ביחס לקדושת המקום. לימוד התורה רלוונטי לכל מקום הכל יום הוא  –ליום ספציפי 

 בחו"ל כבארץ ישראל, בעיר כבשדה. –בו האדם נמצא 

יתָּ בוֹ יוֹ  -יהי רצון שיתקיימו בנו דברי ה' ליהושע  גִּ יךָ וְהָּ פִּ ה הַזֶה מִּ ֹׁא יָּמוּש סֵפֶר הַתוֹרָּ ה" )יהושע פרק א, "ל לַיְלָּ ם וָּ מָּ

 ח(

 הרב ארי סט
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 רב ארי סט

 

 תיקון ליל שבועות בסעד תשפ"ד

ית הָהָר" תַחְתִּּ בוּ בְּ תְיַצְּ  "וַיִּּ

 (תחתית רק עולים, מתי קיבלתי תורהמתייצבים יחד, אתגר ההר, מן ה –)מחשבות על  

 בבית כנסת בית אהרן:

 נון-הרב יואל בן  23:30 – 22:50

 מעגלי לימוד  24:15 – 23:30

 כנרת סמואל פולק

 )בבית משפחת 

 סמואל(
 

 עמי-בןעמיעד 

 )בבית משפחת 

 בן עמי(

 לימוד עצמי

 )בבית המדרש(

 "ביכורי בית"

 של צהר עם חוברות לימוד

 גילי זיוון

 (בבית הכנסת)

 "וימאן להתנחם"

 לתקווה שיעקב בין ייאו -מתח קיומי

 הפסקת כיבוד ושתייה

 בין כוס דמעות לכוס ישועות –שרית ברזלי  01:00 – 24:30

  –יצחק שלומי  01:30 – 01:00

 בזמן מלחמה –לב שבור/הלל שלם "כי גבר עלינו חסדו" 

 הפסקת קפה

  –טדים קצרים  02:15 – 01:45

 תהליכים אישיים בקבלת תורה – ההר גם אני ניצבתי בתחתית

 אליהוא שנון, שרה עברון, ברקאי אפרתי , 

 הרב ארי סט 02:45 – 02:15

 הפסקת התרעננות 

 הדף היומי –שילה הימן   03:30 – 03:00

 נון–הרב יואל בן  04:20 – 03:40

 התארגנות לתפילה

 זמן עטיפת טלית   04:36

 מניין וותיקין )החל במגילת רות( – 04:45

 הנץ החמה   05:37

 יין ראשון במועדון לחברמנ – 06:45

 שחרית בי"כ ע"מ – 08:00

 מניין שני בבי"כ בית אהרן – 08:30

 

 

 ע"מ בגן רימון הישן:בבית כנסת 

 תחילת תיקון  – 23:00

 ליל שבועות              

 

 שיעורו של  – 24:00

 הרב ארי סט    
 

 הפסקת כיבוד ושתייה

 והמשך לימוד

 
 

 לו"ז חג השבועות: 
 

 יום שלישי ערב חג

 מנחה א' 14:00

 הדלקת נרות 19:26

 מנחה ב' 19:35

 הרב ארישל שיעור 

 ערבית של חג  20:05

 

 חג -יום רביעי 

 מנחה א 13:30

 נשים בבית מדרש –קריאת מגילת רות  17:20

 מנחה בי"כ ע"מ 17:30

 מנחה ב 17:45

 שיעורו של הרב יואל בן נון 18:00

 צאת החג, ערבית והבדלה 20:23

 
 



4 
 

 

 

 
 
 
 

 שנה 50לרגל פרישתו מרפת סעד לאחר  –זינר  ראיון עם גרשום

יו יורק.  כמה שנים לאחר שסיים לימודים באוניברסיטה, החליט לבוא לארץ נ, נולד וגדל ב1944גרשום, יליד 

לתקופה ונרשם לאולפן בעין חרוד מאוחד. בתקופת האולפן, שולבו הלימודים בעבודה בקיבוץ. גרשום אמר שישמח 

לכל  נדבק שם באהבה -רק לא עם פרות. למרות בקשתו, נשלח לעבוד ברפת, ולהפתעתו הרבה  –לעבוד בכל מקום 

 החיים. 

הוא נרשם שוב לאולפן, הפעם בבארות יצחק. . חדשכעולה  1972בשנת  לארץבסיום האולפן חזר לחו"ל, והגיע שוב 

באולפן פגש את ריבי השוויצרית, ועד סוף האולפן התארסו השניים. ריבי חזרה לשוויץ לתקופה לפני החתונה. 

יצחקוב )שהם( עם יהודה ברט, אלי מלאכי, ומיכאל פרקש, גרשום הגיע לסעד ונקלט כרפתן שכיר תחת ניהולו של 

 זיכרונם לברכה.

ת. בתקופה זו חזרה ריבי לארץ, הזוג התחתן והשתקע שירת בהנדסה קרביכשנה מעלייתו ארצה, גויס לצה"ל שם 

ה של , לאחר תקופה של ביקורי משפחות בחו"ל, הגיעו ריבי וגרשום לסעד בעקבות אחות1975 -במושב שבי ציון. ב

 ריבי, באה )גל(, שהקימה בסעד את ביתה יחד עם בעלה בנימין ז"ל.

 שנה.  50 -ובכן, הרומן של גרשום עם רפת סעד התחיל לפני כ

 6בעל   –פרות חולבות. מכון החליבה היה באותו המקום בו הוא נמצא כיום אבל קטן יותר  170-: "היו אז כגרשום

פרות הובלנו בעזרת מיכל על גלגלים, והגשנו ידנית לכל פרה את המנה עמדות חליבה בלבד. את תערובת המזון ל

 שלה. בנוסף חילקנו ידנית חציר ותחמיץ מעגלה שנגררה ע"י טרקטור קטן. 

 7000 -באותן השנים מדינת ישראל היתה כבר ידועה בעולם בזכות תנובת החלב השנתית לפרה: ברפת סעד הגענו ל

 ק"ג לפרה.  9000רץ ובעולם היתה מרחביה, עם תנובה שנתית של ק"ג חלב לפרה לשנה. השיאנית בא

מאז ומתמיד חיפשתי דרכים לשפר את הרפת בסעד. למדתי בקורסים רלוונטיים וקראתי הרבה חומר עיוני מהארץ 

 והעולם, ונפגשתי עם אנשי מקצוע  כדי לרכוש ידע נוסף בנושאים כגון שיפור ילודה, השבחה גנטית ועוד.  

נחלבת שלוש פעמים ביום. נתוני חליבת הפרה נרשמים אוטומטית בבסיס נתונים מקומי וארצי. פרה חולבת כל פרה 

נמדדת לפי מדדים כגון: ק"ג חלבון/שומן בחלב, פריון, אריכות ימים, ספירת תאים סומטיים )מדד של בריאות 

י הפרה קובעים מהו אומדן ההורשה העטינים(, התמדה בקצב נתינת חלב, וקלות המלטה. לפי אילן היוחסין והישג

 שלה, ומקבלים החלטות על המשך הטיפול בה למען השבחת הדור הבא.  בתחום זה עסקתי רבות.

נותנות הרבה חלב. אם יש להן תזונה טובה,  –ע"י הקפדה על בריאות ובאיכות חייהן  –פרות הזוכות לטיפול טוב 

גם הפוריות שלהן עולה.  פרות   -ירה רגועה, )כן! זה משפיע!( תנאים פיזיים נוחים, ואם הטיפול בהן נעשה באוו

לא מתעברות בקלות. מאז ומתמיד בסעד, הרפתנים עושים כל מה שאפשר לשפר את תנאי המחיה של  -שסובלות 

 –הפרות.  איש מקצוע מקליפורניה אמר לי פעם: 'הפרות תלויות בנו ואנחנו תלויים בפרות. אם טוב להן, טוב לנו 

 WIN-.WINיפך.'  זה מצב של ולה

פרה בסעד  -ק"ג חלב שנתנה פרה לשנה נחשב בסדר, כיום  7000פרות.  אם בעבר ייצור של  350-כיום ברפת שלנו כ

ק"ג חלב לשנה.  הישג זה הוא אודות לשיפור בתנאי המחיה, ברכיבי התזונה ותנאי הטיפול  14,000-נותנת בממוצע כ

וכמובן שיפור בידע המקצועי והשבחה גנטית. נתון מעניין הוא שככל שתנובת החלב עולה, כמות גז המתאן פר  –

 ליטר חלב המשוחררת לאטמוספרה יורדת, וכך יש הטבה אקולוגית בניהול מוצלח של רפת חלב".

צורף כחבר בוועדה  90-גרשום נהנה להשתתף בכנסים מקצועיים רבים בארץ במשך הקריירה הארוכה שלו. בשנות ה

 לטיפוח גנטי של התאחדות מגדלי הבקר ומאז הוא פעיל ומשפיע בוועדה.
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גרשום הגיע לגיל פרישה לפני כמה שנים, אך המשיך בשמחה לעבוד ברפת.  הוא סיים רשמית את עבודתו ברפת 

 .2024סעד בסוף מרץ 

ית בשבילי ובשביל סעד. תמיד היתה לי : "אני מרגיש בר מזל שזכיתי לעבוד בעבודה מאתגרת ומשמעותגרשום

שנה זכיתי להשפיע ולתרום להישגים של הרפת שלנו וגם לשמחתי,  50-הרגשת שליחות בעבודה שלי. במשך יותר מ

 עזרתי להשפיע על ענף רפת החלב בישראל. 

לוותיקים, הם סיון וידע.  מעבר להבעת כבוד ייש מנהלים בסעד שהמשיכו להעסיק חברות וחברים ותיקים בעלי נ 

 תרמו ותורמים רבות לענפים ולעסקים בסעד. 

 ".סיון ומאחל שהמנהלים ישכילו לעשות זאת גם בעתידיאני מאמין בחשיבות העסקת חברים בעלי נ

 ראיינה והעלתה על הכתב: שרה פולק

 

 ! הקץ לנדודיי - הביתה

 מלחמה נחתה עלינו .מאז מוצאי שמחת תורה לא גרתי בביתי. 

, בני רמי ומרב. ואחרי פסח עברתי אל עוזי ועידיתבני וכלתי  אצל קהילת נצריםבחודשים באריאל  שבעההייתי  

המון  ונאלצתי להמתיןב "רציתי שתהיה לי עובדת זה בקיבוץ ראשית.)הוריה של נעמי רסיסטל(,  בירושלים וכלתי

 זמן.

לילדים, לשכנים ולשבילים  ,בגעגועים לחברות ולחברים. , אל ביתימקומי ה אני חוזרת אלאהבבבשמחה ו ,ועתה

 .לסעד שלי - הנפלאים, למשפחה הנהדרת

ראיתי  את כל הסרטונים ושמחתי בשמחת  ,ראיונות, עלונים :קראתי הכל. במשך כל התקופה שמרתי על קשר חם

 המשפחות הכואבות.וכמובן דאבתי והצטערתי עם , השמחים באירועים המשפחתיים

 !טוב כי לה' צמיחה ובנין. הודו, ללהיות שוב חלק מקהילתנו האהובה. בתקווה לשקט !הביתה – ועתה

 מרגלית שריד

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 מעצמההחיטה לא צומחת שוב 

 בשמחה רבה זר ברכות

 איטה פרנס עב"ל אסף-ליאורלכבוד נישואי 

 שרי )סימקין( ואלון פרנסבתם של 

 איטה ורמי סימקין ז"לשל  הבכורה נכדתם

 לפלורה, לכל סניפי משפחת רויך ומשפחת לב.ברכות חמות 

 

 ברכות חמות לאלוף שלנו

 עמר שילה

 שזכה במדליית זהב במשחקי גביע העולם בג'ודו

 בפעם השלישית ברציפות! –וזאת 

 אכן אלוף!

 כן תזכה לעוד אליפויות והצלחות רבות בכושר ובאושר!
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 לכבוד חג הקציר 

 החיטה לא צומחת שוב מעצמה.

 היא לא עשב בר.

 היא לא שדה קוצים שמזריע את עצמו. 

 החיטה צומחת שוב כי מישהו קם בבוקר והחליט שצריך לזרוע אותה.

 היא צומחת כי אדם שמכיר אותה, אוהב אותה ויודע שהיא פרנסתו החליט לזרוע אותה.

הוא קם מוקדם בבוקר, לפני הגשם, רתם את המכונה האמריקאית לטרקטור הגרמני, הכניס קצת חומר חיטוי 

 ס"מ אל תוך האדמה תוך כיסוי קל.  2.5ודישון, ונתן לדסקיות המתכת לפלח את האדמה ולזרעים ליפול 

 .החיטה לא צומחת שוב מעצמה

 היא צומחת שוב בגלל ולמרות.

 ות כל מה שמסביבה.בגלל אותם אנשים ולמר

 הם חינכו אותנו שזורעים בדמעה וקוצרים ברינה.

 זרענו בדמעות רבות. 

 ועכשיו צריך לקצור. 

 כרון,ייש לנו עצמאות ויש לנו ז

 כרון ופחות עצמאות.יהשנה יותר ז

 נזכור את אלו שבנו, שחרשו, שזרעו.

 את אלו שנלחמו, שנאבקו.  

 הדרך,נזכור את חברינו, את אלו שהתוו את 

 את אלו שהיו קמים בבוקר לזרוע.

 אותם אלו שלא זכו לקצור,

 שוב. תצמח אבל בזכות רוחם ופועלם החיטה

 הילה ערמוני :כותב בלתי ידוע, הביאה לדפוס

 

 

 פונג -צריף הפינג 

 מבצע נקיון.לאחר זמן רב בו הצריף לא היה בשימוש, מתן ואני החלטנו לעשות 

אספנו את האשפה, שטפנו את הרצפה, שאבנו עכבישים וניקינו את השולחן. בנוסף, הוצאנו את הספסל הישן 

ינוי ולתרצה ובמקומו הכנסנו ספסל תקין, שהיה עד לאחרונה בחצר בית הכנסת )תודה לאלי סימון על העזרה בפ

 .(אורן על הקצאת הספסל

 , אבל כבר ניתן לבוא ולשחק.עאמנם האבק חוזר לבקר על בסיס קבו

 נשמח למתנדבים נוספים שיוכלו לעזור לנקות מידי פעם.

 

לכבות את האור בסיום. אל תשכחו בואו בשמחה ו  

 מתן ואסנת סימון
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 זר ברכות ואיחולים 

 לסופר הצעיר שלנו

 חן נויבואר, -איתן אבן

 תלמיד כיתה ב' בבית הספר דע"ת

 רס הארצי על סיפורו "גיבור"בפשזכה 

 בתחרות הכתיבה הארצית של החמ"ד.

 

 והרי לפניכם סיפורו הזוכה של איתן.

 גיבור

 .ר בירושלים. למנזר קראו סן סימוןהייתה מלחמה על מנז 1948בשנת  ,לפני שנים רבות

 בראש.במלחמה היה מפקד שקראו לו רפאל איתן הוא היה מפקד חזק ובקרב הוא קיבל  כדור 

חבריו הגיבורים נלחמו איתו וכשהוא נפצע העלו אותו על כיסא גבוה. רפאל איתן הגיבור הצליף באויבים וכל 

 האויבים ברחו על נפשם.

לא רק אז הייתה מלחמה, לא מזמן גם הייתה מלחמה בקיבוץ בעוטף עזה. בקיבוץ הזה גרה משפחה אחת, המשפחה 

לומד בכיתה ב' ומאוד אוהב  אני -עוד משהו חשוב  ה שלי יש לב רחב מאוד.כלבה ואני. למשפח ,הורים, אחיות :שלי

 לגור בקיבוץ אפילו שהוא בעוטף עזה.

 ללכת בקיץ לבריכה ולרכב על הקורקינט. ,הקיבוץ שלי הוא יפה מאוד, אני אוהב ללכת לכולבו, לקנות ממתקים

 .ת החגים וגם את סוכות ושמחת תורההשבתות אחיים ושמחה ואומץ וגם חוזק. אני אוהב את  בקיבוץ שלי יש

שמחה וששון, אבל בבוקר השבעה באוקטובר  קרה הדבר הכי נורא ב שמחת תורה היו הקפות והיה ממש השנה בער

 בעולם.

 בשש בבוקר התחילה אזעקה של צבע אדום. 

 .מה קרה? לא הבנו

 ?מה זה הרעש הזה

 אלינו, האם זה על השביל שלנו? שמענו בומים ויריות והרעש היה ממש קרוב

זה היה בשבת ולא יכולנו להתקשר או לפתוח מחשב. כל החג היינו בממ"ד ולא ידענו . אף אחד לא ידע מה לעשות

 מה קורה, מאוד פחדנו לצאת כי חשבנו שיש מחבל. 

אז . אל תצאו, זה מסוכן ואתם צריכים להיות בשקט ,אל תצאו :כשרצינו לצאת ולנסוע מחוץ לקיבוץ אמרו לנו

היינו בשקט. אפילו הכלבה שלי דייזי הייתה צריכה להיות בשקט והיה לה קשה כמו לי. הנביחות שלה הפחידו אותי 

 ואת כול המשפחה. אבל התגברנו והצלחנו.

לי הציעה שנפזר גולות כל שמחת תורה היינו בשקט ממש בתוך הממ"ד וכל הזמן חששנו שייכנס מחבל. אמא ש

. פיזרנו דעתי זה היה רעיון טוב אז הסכמתיקשה ממני את אוסף הגולות שלי ושל אחותי. ליבכניסה לבית שלנו וב

 .נסה להיכנס הוא יחליק כמו בסרטיםשאם מישהו י -את כל הגולות שלי מתחת לדלת ועל הרצפה בכל הבית 

משהו, אם זה מישהו טוב או רע ולכן התחבאנו. מזל שהתקשרו פתאום שמענו צעדים בחוץ, לא ידענו אם יקרה 

להגיד לנו שזה חייל שנכנס לבית שצמוד אלינו ולא משהו אחר. השעות עברו וכבר הגיע ערב ולילה, שמחתי שהודיעו 

 לנו שלא נכנסו מחבלים לקיבוץ והרגשתי הקלה. 

והתפללנו והתפללנו לשלומם. חיכינו שהם יחזרו, לצערי, היה משהו עצוב, היו כמה אנשים שלא ידענו מה קרה להם 

 עשינו הכול כדי שהם יחזרו חיים אבל הם נהרגו.



8 
 

שנהרגו לזכר שני האנשים  – "ית הספר שלנו בים המלח ל"דור נבומתוך העצב צמח גם משהו טוב. שינו את שם ב

 .ועכשיו זה מזכיר לנו אותם

לא מזמן עברתי לגור ליד סן סימון, ליד המקום שרפאל איתן נלחם ופחד והיה אמיץ ונהפך לגיבור, ועברו כבר 

 מהמלחמה שלי. ,שלושה חודשים משמחת תורה

ני בטוח שהוא אני יודע, כמו רפאל איתן הגיבור, שבמלחמה קורים דברים ומתוך הפחד צומחים ומתבגרים. א

 .התבגר מזה, וגם אני

 

 ן אבן חן נויבואר אית

 דע"ת  – "דור נבו"בית ספר  ',כיתה ב

 

 בשיחת טלפון סיפר לנו איתן כיצד נולד הסיפור.

"אמא עזרה לי לחשוב הרבה על הסיפור. בהתחלה היא סיפרה לי על התחרות. באחד הימים שיחקנו כדורגל ליד 

ת הסיפור על רפאל איתן שנלך לקרוא אסימון. זה מאד קרוב למקום שבו אנו גרים עכשיו. אמא הציעה -מנזר סן

וזה נתן לנו את הרעיון  ()= סיפור הקרב על סן סימון המוצג באנדרטה במקום, הערת המערכת המוצג שם,

 לסיפור.

 כתבתי את הסיפור ושלחנו אותו לתחרות. כעבור חודשיים קיבלנו הודעה שזכיתי בתחרות.

 שמחתי מאד. קיבלתי תעודה מיוחדת.

 לכתוב עוד שני סיפורים. גם  הם על שבעה באוקטובר ועל המלחמה עכשיו".התחלתי 

 

בסעד,  היקרה המשך לכתוב וליצור, ונקווה להיפגש עמך ועם כל המשפחהל הכבוד לסופר הצעיר שלנו, איתן! כ

 במהרה בימינו, אמן.

 

 

 

 8.6.24השבת, ב' בסיוון, 

 יחול יום הזיכרון החמישי

 ז"לנעם אל ל

 בנם של זהר ואורי אל

 נכדם של פרלה וניסים דדון.

 יהי זכרו ברוך.

 

 

 

 13.6.24בשבוע הבא, ביום חמישי ז' בסיוון 

 תיערך אזכרה בבית העלמין

 .ז"ל )זאב( ועודי רויך יג'ינג'ליקירינו 

 המשפחה.
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 על סוף שהוא התחלה, ועל התחלה שהיא סוף...

 חן.מהנעשה בחברת הנוער נקודת 

 

 חודשים ארוכים...  7אחרי  כאןכמו כל קהילת סעד גם אנו שבנו הביתה ל

ומתפקדות  ,לרגע הזה, עם לא מעט חששות.  הבנות בסך הכל מתרגלות לרעשי הרקעהיו הרבה ציפיות וייחולים 

היטב. לא מעט צלקות הותירה המלחמה במסגרת שלנו, אבל אנחנו כאן! במהלך השהות הארוכה מחוץ לסעד 

 מחניכות רבות, שהתקשו להחזיק את המסגרת החילופית. לצערנו נפרדנו 

 (. 43 -מים עם כיחניכות בלבד )בשנה רגילה מסי 30את השנה אנחנו מסיימים עם 

תחושה קצת מוזרה, שהשיבה לכאן  היא בעצם התחלת השנה האמיתית, ובו זמנית גם סיומה. בתוך אנו חשים 

 הערבוב המשונה הזה אנחנו עובדים קצת ב"טורבו" . חשוב לנו לשמור על מסורות שכבר הפכו לנכסי צאן ברזל. 

במקום מקומו המסורתי ב"קפה ראלי" מצאנו עצמנו  במדורה בבית ספר  -ג בעומר"לאחראית היתה על  -שכבה ט'

בשלום, ואף תרם לנו פסטה ורוטב לטובת איתנו הישן, עם הרבה מוזיקה וריקודים, בשכנות לכוח אבשלום שהתנהג 

 האירוע. כל הכבוד לשכבה ט' ולצוות המלווה. 

בה ידע להפעיל היטב את החניכות שהתגייסו המסורתי. צוות השכ יריד הצדקהארגנה השבוע את  -שכבה י'

נו לקחו חלק.  אמנם הקהל שהגיע היה קצת קטן מהרגיל, אולם המציאות מובנת. ילמשימה, וכמו תמיד כל חניכות

עשייה שיש בה סיוע רב  -חגיגה לעיניים ולבטן, כיף לילדים, ובעיקר תחושת עשייה מספקת לחניכותאחה"צ של 

 . יישר כוח לשכבה י' ולצוות המלווה. עבורנו לצרכים ייחודיים

ערב מיוחד במינו שבו כל חניכה  ערב המונולוגים. –על מסורת ארוכת שנים לפני שבועיים, לא וותרה  -'שכבה יא

והצוות, התמודדות משמעותית מתוך עולמה האישי הפנימי. ערב מרגש,   לפני הציבור, המשפחות ,מעלה על הבמה

יה בארץ.  את התהליך מלווה צוות השכבה, וכמובן להב תימור שנרתם למשימה כבר ישאין דומה לו בשום פנימ

למרות שהעבודה  ,שנים.  הערב היה מרגש במיוחד בעומק המונולוגים האישיים, ובצורה המקצועית שבו נעשה

 הספציפית עליו התמקדה בשבוע וחצי בלבד. 

 יישר כוח לשכבה יא' ולצוות המלווה.. 

שתתקיים בעוד  כשלושה שבועות, כך שגם היא נמצאת בתוך מרוץ של  מסיבת הסיוםבארגון  עסוקה -שכבה יב'

 זמן ואקשן. 

 השנתי שנעשה לרוב בעת הזאת בשנה.  יותוערב האומנכן נאלצנו השנה לוותר על 

 

חלק מהזמן המשוגע בו חיים אבל זה כנראה כאמור הרבה סיומים, מעורבים בתחושה שרק התחלנו את השנה... 

 כולנו. 

הרבה תחושת הודיה לבורא עולם שחזרנו, ובניגוד לתחזיות פסימיות קמעא שהמלחמה תהיה צו סגירה למוסד כמו 

 שלנו בעוטף, אנחנו כאן , חיים ומתחדשים. 

)את האמת,  כמו למשל, גיוס צוות לשנה הבאה, גיוס בנות חדשות לקליטה לשנה הבאה -העתיד צופן מטלות רבות

חשבתי שיותר משפחות תחשושנה לפנות אלינו בגין הכתובית "סעד" הכתומה, המופיעה מידי פעם על מסך 

, הקמת פרוייקט מאפייה ומטבח לחניכות, פרוייקט הטלוויזיה מצד ימין... אבל עם ישראל כנראה חזק מהכל..(

  גינון וחקלאות, ועוד... 

 בעזרת ה' נעשה כולנו ונצליח.
 . בשם כל הצוות -שלומי עפר             
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 פינת החטופים והנעדרים

 

 נדב פופלוול ז"ל
 , נירים51בן 

ספרים  נדב היה אדם רגיש ושקט, איש מחשבים מחונן, בן ואח מסור ודוד אוהב. חובב

 '.ומדע בדיוני, סרטי מתח וברידג

קיבלה אחותו  8:30בשבת ההיא, בסביבות נחטף עם אמו, חנה פרי, מביתם בקיבוץ נירים. 

תמונה בוואטסאפ בה נראים אמה ואחיה כשהם מוחזקים בביתם בידי מחבלי חמאס 

חמושים. תמונה זהה עלתה גם לסטורי של האם. שכן ששרד העיד שראה אותם מובלים החוצה. למחרת נמצאה גופתו 

 .2023ה בעסקת החטופים בנובמבר של הבן הבכור רועי. אמו חנה שוחררה במסגרת הפעימה הראשונ

לצערנו הגדול, בעת כתיבת שורות אלו התפרסמה הידיעה כי נדב נרצח בעזה, יחד עם חיים פרי )שהופיע גם הוא בעלון  

 .80-שלנו לפני כחודש וחצי(, יורם מצגר ועמירם קופר, שלושתם בגילאי ה

 

 מי ייתן וישובו לקבר ישראל ולמנוחת עולמים במהרה.

 

 

 מהרהורי לבי

 אני חושבת שעכשיו תורנו לעודד את תושבי הצפון.

היום  יש לנו כמעט הכל ואפשר לוותר על מתנות שרוצים לתת לנו )כמו למשל, הארוחה הבשרית שהציעו לנו, ועוד 

 ועוד...(

 כן חשוב שנקבל )סיוע ממנהלת תקומה לשיקום הקיבוץ ועוד(. –כמובן שמה שמגיע לנו 

 זה הזמן לחזק את תושבי הצפון, שעדיין לא חזרו לביתם, ואין לדעת מתי ישובו.בעיניי 

 רותי יערי

 

 

 שימו לב!

 עקב חג השבועות

 ועמכם הסליחה. בשבוע הבא לא ייצא העלון,

 פרשת "בהעלותך".של בעלון השבת  ,בע"ה ,נתראה שוב

 

 

 10-12 בין השעות שני ביום קופת בית תהיה פתוחה ,לרגל החג ,בשבוע הבא
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 חמשו"ש חסד בסניף בני עקיבא בסעד

 !ה׳ עמכם ,קהילה יקרה

אחרי תקופה ארוכה במלון שבה עם ישראל עזר למפונים והתייצב לכל קריאת עזרה שהייתה, החלטנו שעכשיו 

 תורנו!

 אז עשינו בסניף חמשו״ש חסד!

עבודה חקלאית בחממות של אשבול, בגמ״ח מזון עבור  -ביום חמישי השבטים יצאו להתנדבויות מחוץ לקיבוץ

שניצל לחיילים במוצב מגן עלומים, ובערב נפגשנו כל הסניף לאפיית חלות  -משפחות נזקקות, בבישול והכנת חלה

קילו)!!(, שבה התפללנו לרפואת הפצועים, להשבת החטופים ולהצלחת  25משותפת. קיימנו הפרשת חלה ענקית של 

 חיילינו!

חלות לוותיקי הקהילה, למשפחות המילואים  130 ביום שישי התנדבו השבטים בתוך הקיבוץ וחילקו לא פחות מ

 כיתת כוננות.לו

הרא״ה האלופים  לבני עקיבא! כמובן עם תחרות עוגות מושקעת )מזל טוב לשבט 95בשבת חגגנו יום הולדת 

 .(!שניצחו

תודה לקהילה, תודה להורים על הפירגון, הרגשנו ממש  - אנו רוצים להודות לכל מי שעזר לחמשו״ש הזה לקרות

לחניכים האלופים שהתאמצו, הזיעו, בישלו, ארזו,  .פרויקט וזה נתן לנו עוד כוחות להמשיךבאת התמיכה שלכם 

 .סגלוהכל בשמחה עם חיוך על הפנים, וכמובן ל

 זאת רק ההתחלה ולפנינו קיץ עמוס שאנו מקווים להכניס בו עשייה, משמעות וכיף גדול!

  בעזרת ה' שנזכה.

 מאור מלמד והמדריכיםהקומונרית 
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 ."חיטים קציר ביכורי לך תעשה שבועותוחג "

 אירועי בעקבות מאוד מורכבת לכולנו שהיתה שנה ,2023  שנת של הכספיים הדוחות את לאשר סיימנו אלו בימים

 נעשו 7.10 לאחר מיד .םהקהילתייו המשפחתיים ,האישיים, היבטים רביםב ניכר הקושי .אוקטוברשבעה בה

 בני ,הקיבוץ ותושבי חברי כולל טובים אנשים של ובעזרתם לעבודה הפעילויות כלל את להחזיר כבירים מאמצים

 ן קצרבזמ הצלחנו, והחברות הענפים ועובדי מנהלי וכמובן הכוננות ואנשי ביטחון כוחות ,רבים מתנדבים ,המשק

 גם מאוד חשוב היבט שמהווה הכלכלי החוסן את ולאפשר לסדרה שלנו העסקית הפעילות את להחזיר ,יחסית

 .הביתה בחזרה הנינוחות את ומאפשר י, הקהילת בחוסן

 לומר ניתן כי עד ר. ביות מרשימות תוצאות ומציג משמעותית בצמיחה שנמצא משק על מראה 2023 שנת סיכום

 בפירוט נציג הכספיים חות"והדו הפעילויות תוצאות את .סעד קיבוץ של ביותר הטובה הכלכלית השנה זו שהיתה

 .חות"מהדו שעולות המרכזיות התוצאות את מילים במספר אסקור כהקדמה םובינתיי ם.חבריה באסיפת

 גזר

 והן מקומי בשוק הן ,הכללי השוק מצב עם יחד השיווק מאמצי ד, מאו טובים היו הקודמת בשנה הגזר מחירי

 השוק לטובת השתנו לייצוא מקומי שוק בין שהתמהיל ובהינתן מהמצופה גבוהים מכירה למחירי הביאו ,צואיבי

 הצטיידנו .זמן בכל ממשיכים התפעוליים ההתייעלות אמצי. מיותר אף רהשתפ העונתי הממוצע המחיר י,המקומ

 (שטוף לא (מהצפון קיץ גזר לאחסן והמשכנו האריזה ואיכות קצב את שהעלו חדשות אריזה מכונות יתבש

 לאחר שבועות מספר האריזה בית את להפעיל הצלחנו רב בעמל את תהליך המיון הראשוני. שחוסך דבר ,בארגזים

 במושכות שאחז חגי וכמובן ק, מרחו אבי ושל מקרוב חגיב של בגיבוי ,הצוות למאמצי תודות וזאת המלחמה תחילת

 שמהווה דבר משמעותי רווח מציג והענף מהתוכנית משמעותית גבוהות השנה וצאותת .המילואים שירות כדי תוך

 . חשוב דרך סימן

 רפת

ו ראינו ז שנהב .ויציבות טובות והכלכליות המקצועיות התוצאות .ואיכותי יציב ענף להוות ממשיכה סעד רפת

 מכסת זו בשנהף. בענ מהמצוינות ,וכמותית איכותית חלב תנובת מהפרות להוציא מצליחים והצוות אודי. קל שיפור

 מכסה תוספת קיבלנו לאחרונהר. ליט ליוןימ 4.8 מעל לייצר והצלחנו ליטר ןמיליו 4.3 כ היתה שלנו החלב

  .ליטר ליוןימ 6 כמעט תהיה שלנו החלב מכסת , שנרכוש נוספת מכסה ובתוספת משמעותית

 ע"התב את לממש שיאפשר דבר 6-7-8 בקו החדש מקומה אל הרפת להעתקת מפורט לתכנון נכנסים אנו אלו בימים

ת. נושא הכלכליו והתוצאות הכמות את משמעותית לשפר וכמובן לקיבוץ נוספות משפחות לקלוט ,החדשה

מנהלת ראשם במשמעותי שיאפשר לנו את העתקת הרפת הוא נושא המימון עליו אנו עמלים בערוצים שונים ו

 .תקומה

 פופלי

כה כלל בתי ושכן עם פרוץ המלחמה נסגרו לתקופה אר ,שנה שעברהההמלחמה פגעה קשות בפעילות החברה בסוף 

 לא מכרה כלום.שצם ברבעון האחרון של השנה החברה כמעט הקולנוע ובע

הן תפעוליים והן  ,כי התייעלותיובצירוף תהל ,על השבתת הפעילות ושלשמחתנו קיבלנו פיצוי מסוים ממס רכ

 .חגיב הצליח להוביל את החברה לרווח צנוע לראשונה מזה מספר שנים לא קטן ,ניהוליים

 ,היא שיתוף הפעולה עם חברת סוגת לאכסון ,ומתרחבת אף יותר בשנה הנוכחית ,פעילות נוספת שהתרחבה בשנה זו

 . נראה שהחברה נמצאת במגמת שיפור שאני מקווה שתמשיך גם בשנה זו.ניקוי ואספקת מוצרים שונים
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 מטע 

ר גידול דונם כלומ 766גודל השטח של המניב עמד על  2023דונם כאשר בשנת  1000המטע שלנו הינו מטע בגודל של 

אך מחירי המכירה שמתיה ודותן   13%בכ  היבול הממוצע היה אומנם נמוך משנה קודמת. בשטח המניב 18%של כ

דבר שבסופו של יום העמיד את הרווחיות על  ,מחירי השנה הקודמתמ 50%בכהצליחו להשיג בשוק היו גבוהים 

 אך גבוהים מביצועי השנה הקודמת. ,מספרים מעט נמוכים מהתוכנית

 1000ועם כניסת כל  ,דונם לניבה דבר שכמובן ישפר את רווחיות המטע בעתיד הקרוב 120בשנה זו נכנסו עוד כ

 .הדונם לניבה נגיע ליחידת שטח איכותית וטובה עליה עבדנו זה מספר שנים

 פרדס

את הענף לרווחיות  ,למרות מחיר נמוך משנה קודמת ,דבר שהביא ,התאפיינה ביבול שיא באור 2022-2023עונה 

אך כיוון שאנו  ,אחרי מספר שנים של הפסדים. הפרדס שלנו קטן בכדי להחזיק אותו כיחידת רווח והפסד עצמאית

ממש בפתחו של איחוד כלל ענפי הצומח החלטנו להשאיר את הפרדס ולנצל את היתרונות לגודל המגיעים עם 

 .האיחוד הצפוי

 גד"ש

אוד ברווחיות. בראש ובראשונה  מדובר בעבודה קשה ועקבית של הצוות ש מציג שנת שיא משמעותית מ"הגד

 .בניהולו של רוני. עבודה מקצועית וטובה לאורך זמן שמביאה לתוצאות המצופות

 .מספר סיבות נוספות תרמו לרווחיות היפה מאוד שהענף מציג

הן מהבחינה החקלאית ובייחוד מבחינת  ,טובות מהתוכנית אשתקד תפוח האדמה שהיו תוצאות  הראשונה היא

 .מתוכנית העבודה 2כמעט פי המחירים שהיו 

ע קכך שתשלומי השימוש בקר ,הנקודה השנייה היא סיום השותפות עם ברור חייל שקרתה באמצע השנה הקלנדרית

  .נפסקו אך בעצם כלל התקבולים מהעונה כבר נרשמו

 -ן והנקודה הרביעית היא פיצויי מלחמה וקצת רווח הון"י השפדהנקודה השלישית הינה שיפור משמעותי במחיר מ

 .כל אלו תרמו עוד לרווח שכאמור היה טוב מאוד גם ללא נקודות אלו

עומד בפני הזדמנות משמעותית עם הכניסה לאיחוד שאישרנו ושיחל לפעול בע"ה  ,יחד עם כלל ענפי הצומח ,הגד"ש

לאחרונה נבחר מנהל לתאגיד החדש. במהלך  ר עזה.מפלסים וכפ ,בפעילות משותפת של סעד 2024  1.9 המהחל 

ל עבר אהשבועות הקרובים תיערך פגישה של כלל העובדים משלושת המשקים ונחל להתקדם בצורה משמעותית 

 תחילת העבודה המשותפת.

 חשמל סעד

עקב הפינוי שנכפה  םיחד עם חוסר במניית החשמל בבתי החברי ,בעקבות המלחמה והירידה בצריכת החשמל בסעד

עלינו ירדו הכנסות המחלק. את פער המנייה השלמנו עם החזרה הביתה. אך פער הצריכה נשאר וכיוון שאנו 

 מעמיסים על החברה גם תשלומי תקורה ודמי ניהול החברה סיימה בהפסד קטן. 

 נופר סעד 

וון שהקמת המערכות לאורך השנים שותפות שלנו עם חברת נופר בעיקר בנושא יצור חשמל סולארי על הגגות. כיה

הינה פעילות שנבנית בעיקר מהון חיצוני כלומר מהלוואות. השינוי הדרמתי בריבית שחק את רווחיות החברה. דבר 

יחד עם  ,נוסף שגרע מיעילות המערכות הוא העובדה שבמשך חודשים רבים לא ניקינו את המערכות עקב המלחמה

דבר שיתרום  ,צפוי להיכנס לפעילות מתקן די גדול לאגירת אנרגיה 2024בשנת ה רווחיות. גזאת החברה עדיין מצי

אך גם לייצוב ולזמינות לרשת וגם )כתלות בהחלטה( למצב של הפסקות חשמל  ,בראש ובראשונה לרווחיות החברה

 ומצבי חירום.

 יטרינגיק

ע"י יוסי ואורי והצוות מאמצים רבים שנעשו  ךוכ ,המלחמה השביתה למעשה את פעילות החברה למספר חודשים

רי המנה לפרוייקט ההזנה וזאת עקב העלייה יבמהלך החודשים שקדמו למלחמה העלינו את מח. בעצם ירדו לטמיון

אך בשל היחס בין מחירי חומרי הגלם למרכיב חומר הגלם במנה העלייה  ,במחיר הגלם ועדכון המחיר בפרוייקט
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 ,במספר המנות דבר שתרם באופן ישיר לשורת הרווח. כאמור 6.5%מו כן החברה גדלה בככ ,במחיר תרמה לרווחיות

המלחמה עצרה את המאמצים והחברה בעצם הודממה למספר חודשים. לשמחתנו התקבלו מקדמות ראויות ממס 

בות דבר שבסופו של דבר עזר לסיים את השנה ברווח נמוך במקצת משנה קודמת אך גבוה מהתוכנית. בעק ,רכוש

ומצפים לחזרה  ,עדיין נמוכים מהצפי המקורי אך אנו רואים עלייה מתונה ועקבית 2024המלחמה המחזורים בשנת 

 מלאה לשגרה עם חזרת מערכות החינוך באזור לפעילות מלאה בתחילת שנת הלימודים הקרובה.

 נס שמנים

לדר. הכניסה בתחילת המלחמה בתחילת המלחמה נכנס לתפקיד המנכ"ל אריאל בילדשטיין שהחליף את שרון א

היתה כמובן מאתגרת מאוד הן ברמת החברה והן ברמת המנכ"ל שנכנס לתקופה כה מאתגרת. הפעילות בנס שמנים 

גם היא הושפעה מהמלחמה וברבעון האחרון כמות העבודה היתה נמוכה מאוד. דבר שהצטרף למספר חודשים 

 ר והשתמשה במלאים גבוהים שהצטברו במחסנים. בתחילת השנה בהם החברה לא הפעילה את מערך הייצו

היתה גבוהה משנה קודמת ומבנה העלויות הביא לכך שהרווח הגולמי השתפר.  2023כמות המכירות בשנת  ,מנגד

עקב הגנות מט"ח שנעשו לפני עליית השערים נגרם לחברה הפסד מימון קל אך ניתן לומר שגם לאחר הפסד זה 

 ,החברה מציגה תוצאה טובה משנה קודמת ,חות הכספיים בשנה קודמת"מה בדום פעילות התאליולאחר שמנטר

 חזרה של החברה לפסים טובים יותר. דבר שמעיד על

 סעד אסף

החברה ממשיכה להציג יציבות ומקצועיות ואין ספק שניסיונם של עזריאל ואיציק עומד לזכות החברה בשגרה 

 .ובחירום

השתילות ובעזרת מתנדבים רבים מבית ומחוץ החברה הצליחה לשתול המלחמה תפסה את החברה בדיוק בעונת 

  .ולהכין את העונה הבאה

, בוקי ברט,  דני רפפורט ורננה יערי על התיאום והסנכרון של כל נושא המתנדבים זה גם המקום להודות למתניה רפל

 בימי המלחמה.

 ,יס והקאנות היתה כרגיל טובה ואיכותיתפעילות האמריל .השנה פעילות זרעי המכלוא המשיכה במגמת הקיטון

 .דבר שהביא בסופו של יום את החברה לרווחיות לה ציפינו בתוכנית העבודה

 מוגו

בוא ובהינתן מחירי יאחד האתגרים המשמעותיים שיש למוגו הוא נושא חומר הגלם שמגיע כולו מי ,כפי שכבר דובר

ה. החברה בוחנת בתקופה האחרונה את האפשרויות יבוא גבוהים מאוד זהו נושא שמאתגר את רווחיות החבר

ברבעון האחרון של השנה לא היתה בחברה פעילות כלל וזאת עקב חוסר בידיים  ,בנוסף .העומדות בפניה בנושא זה

 .עובדות. למרות זאת החברה הצליחה להראות רווחיות צנועה השנה ושיפור משנה קודמת

 ענפי עזר

כך גם  .תנים ע"י קבלןייה נפסקה במהלך שנה זו והשירותים נייה כחשמליחשמלפעילות ה כפי שכבר הזכרתי בעבר

לאור כך  .חשובדי שנשאר הוא ענף המיכך שענף העזר היח ,יה כמרכז רווח נסגר והשירותים ניתנים ע"י קבלןיהנגר

 שלא עודכנו תעריפי השימוש וישנו קיטון בשימושים של סיפן הפעילות היתה עם הפסד קל בשנה זו.

כלומר חלק מהתקורה. נצטרך  ,ובעצם להיות חלק מהשירותים הניהוליים ,נראה שענף המחשב צריך לעבור שינוי

 לדון בכך ולקבל החלטה מושכלת בנושא.

 סיכומו של דבר 

הן בתזרים  ,הפעילות העסקית של סעד אחזקות וכלל התאגידים מראה שיפור משמעותי הן בשורת הרווח

 .ואיתן קקיבוץ סעד במקום חז שלדרכו את דבר שמעמיד את תאגיד האחזקות ו - ובה החובגבהורדת  ןהמזומנים וה

 , בע"ה.נותן ביטחון ורוח במפרשים אל מול אתגרי השנה הנוכחית והשנים הבאות עלינו לטובה זה

 :שתי נקודות ולהוסיף עודאי אפשר שלא לסיים 
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שלא "הורידו את הרגל מהגז"  ,מנהלים ועובדים כאחד ,תודה לכל העוסקים במלאכה –הראשונה היא הבעת תודה 

סקים שבו הע .חברי ותושבי הקיבוץ - גם כשהיה כאן מורכב מבחינה ביטחונית וגם כאשר לא היינו כאן אנחנו

 .ועל כך תודה גדולה ,הן בראש ובראשונה בזכות העובדים והמנהלים המסורים שלנו לפעילות מהירה והתוצאות

החמאס  ולניצחון מוחץ וחזק שיכריע את ,היא תפילה להשבת החטופים והנעדרים במהרה לביתםוהנקודה השנייה 

 זור. וישיב את ההרתעה והשקט לא

 

 !שבת שלום

   כרמל הלפרין
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 קהילה יקרה,

במהלך אנחנו עוברים ימים סוערים ומטלטלים. ץ מלחמת "חרבות ברזל", שמונה חודשים ששמונה חודשים מפרו

לפני כל פעם מחדש. במאיתנו לגייס אנרגיות נפשיות  יםדורשש התקופה הזו אנחנו מתמודדים עם אתגרים רבים

החזרה לסעד היוותה עבור רבים רגע אחד של שקט עם השמחה לחזור . שלושה חודשים התחלנו לחזור לסעד

 החבריםו ,אתגרה והציבה סימני שאלה על המקום שאמור להיות המבצר והמקום הבטוח היא עבור אחריםהביתה, 

 מתי וכיצד. –אתגר החיים מחוץ לסעד יחד עם שאלת החזרה  צד החזרה הביתה עםמתמודדים ל שטרם חזרו

הראשונים לחזרה, התחלנו לייצר שגרות חיים, במטרה לייצר יציבות בתוך מציאות דינמית ומשתנה. בחודשיים 

חברתי, החינוך הגני ילדים, , הקמנו מחדש את היינו עסוקים להקים מחדש את המערך הקהילתי )שעוד לא הושלם(

 במהלך התקופה הזו י הציבור.מבנבמקביל לשיקום נראות הקיבוץ ו ,חדרי חוסן פתחנו שניותיקים, ולפעילויות 

 כוחות מיוחדים ולא מובנים מאליהם של נתינה ועזרה הדדית בין החברים )ולאורך כל המלחמה( מתגלים שוב ושוב

 לו. ואף מחוץ  בתוך הקיבוץ

העצימה את הקושי לחיות , רעשי המלחמה והמשך הירי לעבר היישובים, החזרה של צה"ל ללחימה בצפון הרצועה

ההתמודדויות המורכבות של  ולהרגיש בטוחים, ועבור רבים התעוררו סימני שאלה לגבי ההחלטה לחזור לכאן.כאן 

ואנחנו עוסקים רבות ביצירת  ,בפני שרים ומנהלת תקומההחיים בסעד הועלו על ידי ההנהלות בפורומים רבים, 

לת תקומה בדרישה לקבל תקציבים ראש מנהלהשבוע נשלח מכתב לשר האוצר ו חברי הקהילה.מענים ככל שניתן ל

ם חזרו ונראה כי החזרה לסעד במהלך השנה וכן בדרישה לקבל מענים עבור חברינו שטר ,מחוץ לקיבוץלימי הפוגה 

המועצה ועם  ש. אנחנו עומדים בקשר רציף עם ראהיא קשה מאוד בשלב זההקרובה וכל עוד נמשכת הלחימה, 

 נושא בישיבת הממשלה.וביום ראשון בשבוע הבא צפוי להתקיים דיון ב ,מנהלת תקומה

לשוחח ולשמוע חוויות של חברים נוספים, לראות עוד חלקים ועוד במטרה  קיימנו שיח קהילתילפני כשבועיים 

לשאול שאלות כדי  יחד עם נציגי המזכירות וההנהלה הקהילתיתהשבוע קיימנו מפגש נוסף גוונים של התמונה. 

הצגנו את הדברים המרכזיים . במהלך המפגש ברר מה הדבר הטוב והנכון עבורנו בעת הזאת, כפרטים וכקהילהול

ובחלקו השני התקיימו מעגלי שיח פתוח במטרה לקבל את  ,בהם אנחנו עוסקים בתחומי הקיבוץ, המשק והקהילה

 נעשה ולברר מהם הצרכים הנוספים הנדרשים.התייחסות הציבור ל

 ,וזו ההזדמנות להודות לכל העוסקים במלאכה ,רבות ומגוונות מתקיימות פעולות תרבות יםהאחרונבשבועות 

 חלק בעשייה עבור הקהילה. הלוקחיםלוועדות השונות ולכל החברים 

בהובלת  7.10-יכום אירועי הס - אסיפות יישוב וקיבוץ במגוון נושאים פרבמהלך החודשיים הקרובים נקיים מס

נושאים  פרועוד מס הצגת הדו"חות הכספיים ומאזן הקיבוץושיתוף ציבור,  "סעד למחר"כנית וחשיפת ת ח"י,צ

 הכרעות.שיהיה צורך לקבל בהם 

נו )בעלי אני מזמינה אתכם לקחת חלק פעיל במפגשים השונים, להיות שותפים לעשייה ולנתינה ולהציף בפני

 התפקידים וחברי ההנהלות( את הצרכים השונים.

, אנחנו ומתוך הבנה שבתקופה זו רבים מעדיפים להיות יותר ביחד מאשר לחוד ות שעלו מהחבריםהמשך לבקשב

חדר במתחם המתפרות נו יבשלב זה הקצרכי חברי הקהילה. ושמחים לעדכן על פתיחת אזור עבודה משותף לצ

חשוב לציין כי בשלב זה החלטנו לשים דגש רותים ומרחב מוגן. ייכלול מספר עמדות עבודה מסודרות, מטבחון, שש

, במסגרת תכנית "סעד למחר"ת חשיבה ארוכת טווח ינעש ובמקבילעל פתיחה מיידית עם השקעה מינימלית, 

מי שמעוניין  שתעזור להפוך את המתחם למקום עבודה מותאם ומתוחזק. בשלב זה, השימוש יהיה ללא עלות.

כמו כן נבקש מס' מתנדבים  סימון. לאסנת שימוש בחדר, אנא פנותיאום לו בנושא לקבוצת החשיבהלהצטרף 

 לארגון החדר ביום ראשון.

 בברכת שבת שלום!

 שרון -שלכם 


